
Referat af arbejdsgruppemøde i social- og sundhedsgruppen 

Tirsdag den 14. november kl. 15.30-17 

1. Spørgeskemaundersøgelse 

Sidste gang er lykkens gang. Sekretariatet har revideret undersøgelsen igen og været i kontakt med 

GDPR-kontoret, der vil se udkastet igennem for om vi overholder reglerne for håndtering af 

personfølsomme oplysninger. 

 

 Sekretariatet eftersender revideret udkast, når GDPR-kontoret har sagt god for undersøgelsen. 

Hensigten er, at udkastet indstilles til lokaludvalgsmødet den 29. november og at 

undersøgelsen sendes ud i december.  

   

2. Besigtigelse af lokaler i Prinsessegade. Ønske om aktivitetscenter.  

a. Britta Krogh-Lund orienterede om besøget og besigtigelsen af lokaler i Prinsessegade, der 

tidligere husede friskolen Den Frie Fakkel. Medlemmer af lokaludvalgets arbejdsgruppe, 

Sundhedsforvaltningen, og medlemmer af forening Aktive Ældre (tidligere plejehjem-nu) 

deltog ved besigtigelsen. Deltager var enige om, at lokalerne kunne være egnede til et 

aktivitetscenter for ældre.  

 Foreningen Aktive Ældre vil henvende sig til Sundheds- og Omsorgsborgmesteren med 

ønsket om muligheden. Lokaludvalgets arbejdsgruppe vil overfor lokaludvalget indstille, at 

lokaludvalget sender en støtteerklæring, der viser opbakning til foreningens ønske om at 

anvende lokalerne til et aktivitetscenter.  

Arbejdsgruppen vil også foreslå, at ønsket kommer med på lokaludvalgets liste over 

budgetforslag til overførselssagen og budget 2025. 

 

3. Arbejdsgruppens spilleregler 

Arbejdsgruppen foretog en lille øvelse og drøftede gruppens betingelser for samarbejde. Hvert 

medlem fortalte kort om deres interesse for at være med i arbejdsgruppen og hvori det personlige 

engagement.  

 

 Samlet set er der et fint og stort engagement i gruppen. Der er bl.a. interesse for at gøre en 

forskel for ældre og de socialt udsatte, at forbedre forholdene på Christianshavns Torv, trivslen 

blandt unge, styrke tilgængelighed og forebyggende tiltag.  

Der er energi i at gøre noget og noget må gøres på det sociale område bredt set! Arbejdsgruppen 

kan måske ikke direkte afhjælpe en social problemstilling, men den kan være katalysator for at ting 

kan ske, skabe netværk og få tilbud til at tale på tværs mv. 

 Arbejdsgruppen vil opsøge viden og besøge relevante aktører. Lidt socialt i ny og næ må også 

gerne indgå i arbejdsgruppen. 

Arbejdsgruppemødernes kadence reguleres i takt med sager og opgaver, men afholdes hver 4-6 

uge. Ugen op til arbejdsgruppemøder sender sekretariatet en forespørgsel ud til punkter til 

dagsordenen.  

 



4. Handleplan til lokaludvalgets bydelsplanen  

Arbejdsgruppen drøftede indspark til handleplanen til lokaludvalgets bydelsplan. Bydelsplanen skal 

suppleres med tiltag på social- og sundhedsområdet.  

Sekretariatet arbejder videre med handleplanen på baggrund af drøftelsen. 

 

5. Besøg hos Amager Øst arbejdsgruppe 

Poul Brorson og Elin Johansson fortalte om et besøg hos Amager Øst Lokaludvalg. De fortalte, at 

det havde været interessant, men at de ikke helt var skarpe på, hvad mødet skulle/kunne bruges til.  

 

6. Forslag til ønsker til Budget 2025 

Lokaludvalgets budgetønsker drøftes på lokaludvalgsmøde i november og besluttes af 

lokaludvalgsmøde i december.  

 Se punkt 2 

 

Næste møde er tirsdag den 12. december kl. 15.30 – 17 i Christianshavns Beboerhus. NB. Kl. 17 starter et 

møde i BTH-gruppen  

 


